
Pašvaldības 2010. gada darba vērtējums 
 
“2010. gads bijis grūts, sarežģīts, bet mērķtiecīgs un ražīgs Siguldas novada dzīvē. Par 
spīti budžeta samazinājumam, esam realizējuši un uzsākuši īstenot daudzus vērienīgus 
infrastruktūras un sabiedriskās dzīves projektus kvalitatīvākas dzīves nodrošināšanai 
novada iedzīvotājiem. Esmu gandarīts, ka pagājušajā gadā mūsu aktīvie novadnieki ir 
sasnieguši ievērojamus panākums Latvijā un pasaulē!” pārdomās par 2010. gadu dalās 
Siguldas novada Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics. 
 
Izglītības aktualitātes 

• Siguldā tika atklāts jauns pašvaldības bērnudārzs “Ieviņa”. Jaunais bērnudārzs 
nodrošina vietas 128 novada bērniem no divu gadu vecuma, kā arī darbavietas 27 
darbiniekiem. “Jau labu laiku Siguldas novadā nav uzbūvēta neviena jauna 
pašvaldības iestāde. Esmu gandarīts, ka šobrīd Siguldas novads ir viena no tām 
retajām Latvijas pašvaldībām, kurā pieaug dzimstība un palielinās to iedzīvotāju 
skaits, kuri vēlas šeit dzīvot. Tādēļ ideja par jaunas pirmsskolas izglītības iestādes 
būvniecību, ko daudzi sauca par drosmīgu, bija likumsakarīga,” stāsta Uģis 
Mitrevics. 

• Gada beigās Siguldas novada Domes priekšsēdētājs uzsāka diskusiju par 
izglītības iestāžu reorganizāciju Siguldas novadā. Kopumā noritēja astoņas 
diskusijas 2. vidusskolas un 3. pamatskolas skolēniem, viņu vecākiem un 
pedagogiem, lai rastu maksimāli efektīvāko risinājumu. Diskusiju rezultātā tika 
pieņemts kopīgs lēmums, kas paredz apvienot 2. vidusskolu un 3. pamatskolu, 
izveidojot jaunu skolu – Siguldas pilsētas vidusskolu. Šāda restrukturizācija bija 
nepieciešama, lai uzlabotu izglītības infrastruktūras kvalitāti un risinātu efektīvu 
telpu izmantošanas jautājumu. 

• “Izglītības sistēma Siguldas novadā ir augstā līmenī – par to liecina fakts, ka 
Siguldas Valsts ģimnāzija ir trešā labākā ģimnāzija valstī, ņemot vērā 
iepriekšējā mācību gada centralizēto eksāmenu rezultātus. 

• Par novada skolēnu ārpusklašu nodarbību kvalitāti liecina tas, ka 451 Siguldas 
novada skolēns piedalījās X Latvijas skolu jaunatnes dziesmu un deju 
svētkos un daudzi kolektīvi saņēma visaugstāko žūriju novērtējumu mākslā, 
mūzikā un dejā. Augstu tika novērtēts arī māksliniecisko kolektīvu pedagogu 
sniegums. 

• Ievērojamas investīcijas pērn ieguldītas Siguldas novada izglītības iestāžu 
siltināšanā, kas tika veikta Siguldas pilsētas pirmsskolas izglītības iestādē, kura 
vēlāk ieguva nosaukumu “Ābelīte”, bērnudārzos “Pīlādzītis” un “Saulīte”, 
3. pamatskolā un 2. vidusskolā. “Pateicoties veiktajai siltināšanai, mums ir 
izdevies būtiski ieekonomēt iestāžu komunālos izdevumus. Piemēram, bērnudārzā 
“Saulīte” šī gada decembra rēķins ir par 1600 latiem mazāks nekā iepriekšējā 
gada decembrī,” uzsver U. Mitrevics. 

• Tika parakstīta vienošanās par finansējuma piešķiršanu pirmsskolas izglītības 
iestādes “Saulīte” rekonstrukcijai. Plānots, ka projekta ietvaros līdz 2011. gada 
beigām tiks veikta ēkas novecojušo iekšējo un ārējo komunikāciju rekonstrukcija. 
Darbus plānots veikt 2011. gada vasarā. 



• Apstiprināts “Allažu attīstības biedrības” iesniegtais projekts, kura rezultātā tika 
izveidots jauns rotaļu laukums Allažu pagasta bērniem pie pagasta pirmsskolas 
izglītības grupu ēkas. Noslēdzās Siguldas pilsētas stadiona sporta segumu 
renovācija, kuras laikā tika veikta futbola laukuma seguma nomaiņa, skrejceliņa 
un sektoru seguma atjaunošana, kā arī notika Skeitparka rekonstrukcija Raiņa 
parkā. 

• Vērtīgs jaunieguvumus Siguldas novada skolēniem ir jauns 40 vietu 
autobuss, kuru pašvaldība ieguva, pateicoties dalībai Latvijas-Šveices sadarbības 
programmas projektā. Tika noslēgta vienošanās par vēl viena 19 vietu autobusa 
iegādi 2011. gada pavasarī. 

• Veicot iepirkumu, 2010. gadā tika noteikta vienota ēdināšanas maksa vairumā 
novada izglītības iestāžu – kompleksās pusdienas skolēniem izmaksāja 
68 santīmus par porciju, bet izvēles porcijām cena svārstījās ap 1,20 latiem. Gada 
nogalē arī visos novada pašvaldības bērnudārzos tika samazināta ēdināšanas 
maksa – no 1,80 uz 1,60 latiem dienā. 

Papildu finansējums iedzīvotāju labklājībai 

• Siguldas novads 2010. gadā varēja lepoties ar to, ka jaundzimušo skaits par 
17,5 % pārsniedza aizsaulē aizgājušo skaitu, jo Latvijā kopumā iedzīvotāju 
skaita palielinājums joprojām ir bijis ar negatīvu rādītāju – tikai dažas pašvaldības 
varēja lepoties ar dzimstības pieaugumu. “Esmu gandarīts, dzirdot šādus 
statistikas datus, jo uzskatu, ka Siguldas novada Domes lēmums nesamazināt 
vienreizējo pabalstu par jaundzimušo, kaut ir neliels atbalsts, tomēr bijis pareizs,” 
saka Siguldas novada Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics. 

• No 2010. gada 1. novembra stājās spēkā grozījumi saistošajos noteikumos “Par 
materiālās palīdzības pabalstiem Siguldas novadā”. Tiesības saņemt pabalstu par 
katru jaundzimušo ir: ja abi vecāki ne mazāk kā 12 mēnešus pirms bērna 
reģistrācijas ir deklarējuši savu pamata dzīves vietu Siguldas novadā, ja bērna 
dzimšana ir reģistrēta Siguldas novada Dzimtsarakstu nodaļā, kā arī ja 
jaundzimušā dzīvesvieta tiek deklarēta Siguldas novadā. Ja dzīvesvietu Siguldas 
novadā divpadsmit mēnešus pirms bērna dzimšanas ir deklarējis tikai viens no 
jaundzimušā bērna vecākiem, pabalsta apmērs ir 50 % no valstī noteiktās 
minimālās mēneša algas. Jāpiebilst, ka šogad vienreizējā pabalsta summa jauno 
siguldiešu vecākiem līdz ar minimālās algas palielināšanu ir 200 latu. 

• Pagājušajā gadā tika palielināts sociālais budžets, lai palīdzētu grūtībās 
nonākušajiem novadniekiem. Pērn vairāk nekā 281 000 latu izlietoti sociālo 
pabalstu sniegšanai apmēram 3200 personām (gandrīz 1500 ģimenēm). 

• Nozīmīgs bija arī pašvaldības piešķirtais finansējums Siguldas novada 
skolēnu nodarbinātībai vasaras periodā. Projekta ietvaros novada uzņēmēji 
darbavietas nodrošināja 175 skolēniem vecumā no 15 līdz 18 gadiem. 

• Ar valsts finansiālu atbalstu veiksmīgi risinājās 100 latu stipendiātu 
programma. No 2009. gada oktobra darba praktizēšanā iesaistīti vairāk nekā 
500 Siguldas novada bez darba palikušo iedzīvotāju, izveidotas 486 darba 
praktizēšanas vietas. 



• Siguldas novada pašvaldība rada iespēju ne tikai saglabāt Rīgas rajona 
slimnīcu, bet arī to pilnībā renovēt. Slimnīca turpina sniegts kvalitatīvus 
pakalpojumus – veiksmīgi darbojas piecas nodaļas un attīstās jauni pakalpojumi. 

Lepojamies ar siguldiešu panākumiem 

• Februārī siguldieši, brāļi Dukuri un Šici, no Vankūveras Olimpiskajām spēlēm 
pārveda izcilus sasniegumus – divas sudraba medaļas un izcīnītu 4. vietu.Valsts 
svētku laikā par Triju Zvaigžņu ordeņa kavalieriem tika iecelti trīs Siguldas 
novada iedzīvotāji – Martins Dukurs, Andris Šics un Juris Šics. 

• Par Atzinības krusta kavalieri tika iecelts Latvijas Orientēšanās federācijas 
prezidents Jānis Lazdāns. 

Diskusijas ar sabiedrību 

• Turpinot veidot dialogu ar novada iedzīvotājiem, 2010. gadā notika vairākas 
novada Domes priekšsēdētāja Uģa Mitrevica tikšanās ar novada iedzīvotājiem 
novada administratīvajos centros. Tikšanās reizēs tika prezentēts pašvaldības 
budžets, aktuālākā informācija par plānotajiem projektiem un paveiktajiem 
darbiem, kā arī atbildēts uz iedzīvotāju jautājumiem, iebildēm un ierosinājumiem. 

• Siguldas novada Domes priekšsēdētājs un pašvaldības speciālisti tikās arī ar 
novada uzņēmējiem, lai pārspriestu svarīgākās aktualitātes un vienotos par 
turpmākām sadarbības iespējām. Uzņēmējiem tika piedāvāta iespēja sadarbībā ar 
pašvaldību izveidot Ledus halli, diemžēl projekta īstenošanai nepieteicās 
pietiekams interesentu skaits. 

• Oktobrī novada Domes priekšsēdētājs aicināja sabiedrību iesaistīties akcijā 
“Dāvini ideju Domei”, kuras laikā iedzīvotāji iesūtīja savus ierisinājumus 
nepieciešamajiem uzlabojumiem novada infrastruktūrā un pašvaldības darbā – 
daļa no šiem ieteikumiem ir izmantota, plānojot 2011. gada budžetu. 

• 2010. gada nogalē priekšsēdētājs uzsāka diskusiju par atlaižu sistēmas 
(bonusu/ID karšu) ieviešanu Siguldas novadā, kuras mērķis ir stiprināt 
Siguldas novada kopības izjūtu un palielināt iedzīvotāju apmierinātību ar Siguldas 
novadu, rosinot deklarēties novadā jau dzīvojošos iedzīvotājus. ID kartes 
lietošana Siguldas novada iedzīvotājam dos virkni priekšrocību – būs ērtāki un 
izdevīgāki pakalpojumi pašvaldības iestādēs, varēs saņemt atlaides pašvaldības 
atbalstītos kultūras un sporta pasākumos novadā, kā arī būs pieejamas novada 
uzņēmēju preces un pakalpojumi par izdevīgākām cenām. 

Investīciju piesaiste un novada infrastruktūra 

• 2010. gadā Siguldas novada Dome uzsāka attīstības plānošanu 2011.–
2017. gadam, kuras galīgās redakcijas apstiprināšana plānota 2011. gada sākumā. 

• Tika parakstīts līgums par Eiropas fonda līdzfinansētā projekta 
“Ūdenssaimniecības pakalpojumu attīstība Siguldas novada Siguldas pilsētā, 
III kārta” īstenošanu. “Projekta īstenošanas rezultātā palielināsies to iedzīvotāju 
skaits, kuriem tiks nodrošināta kvalitatīva dzeramā ūdens piegāde un kanalizācijas 



pakalpojuma pieejamība, tiks samazināti iespējamie ūdens zudumi ūdensapgādes 
tīklos, kā arī reducēti vides piesārņojuma riski, kas radušies novecojušu 
ūdensapgādes un kanalizācijas tīklu, notekūdeņu attīrīšanas iekārtu ekspluatācijas 
rezultātā un krājtvertņu apkalpošanas specializētās tehniskas nepieejamības dēļ,” 
skaidro Siguldas novada Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics. Projekts paredz 
apmēram 7 km ūdensapgādes tīklu izbūvi – P. Brieža, Strēlnieku, Rožu, J.Ozola, 
R. Blaumaņa, Akācijas un Kaijas iela, 5 km kanalizācijas tīklu izbūvei – Rožu, 
J.Ozola, P. Brieža, Čiatūras, Bērzu, Satiksmes, Lapu, Tālavas, Valdemāra, 
Gundegu, Purva iela, kā arī vienai no jauna izbūvējamai kanalizācijas sūkņu 
stacijai un vienai rekonstruējamai kanalizācijas sūkņu stacijai. 

• Siguldas novada Dome saņēma apstiprinājumu līdzfinansējuma piešķiršanai no 
ES fondiem projektam “Sabiedriskās ēkas Birzes ielā 4, Allažos, 
rekonstrukcija”. Ja budžeta līdzekļi to atļaus, 2011. gadā tiks rekonstruēta 
bibliotēka un bērnudārzs Allažos. 

• Noslēdzās izsludinātais metu konkurss “Siguldas stacijas ēkas, laukuma un 
piegulošās teritorijas rekonstrukcijas attīstības priekšlikumu izstrāde”, kurā 
uzvarēja arhitektu birojs “AB Architekti”. 

• Beigusies iepirkumu procedūra par Siguldas pilsdrupu rekonstrukciju. 
Būvniecības darbi jau ir sākušies. Rekonstruējot un kvalitatīvi pilnveidojot 
Siguldas pilsdrupas, objekts kļūs publiski pieejams. Pēc rekonstrukcijas tūristi 
varēs uzkāpt pilsdrupu Dienvidu un Ziemeļu torņos, kas līdz šim nebija pieejami, 
pastaigāties pa mūra sienām, izbaudīt senatnīguma auru un ainavas, kas pavērsies 
no torņa uz Gaujas senleju un pārējiem pilsētbūvniecības pieminekļa 
vēsturiskajiem centriem. 

• Tika rekonstruēta Blaumaņa ielas dzelzceļa pārbrauktuves braucamā daļa un 
gājēju ietve. 

• Tika atjaunots Siguldas pagasta kultūras nama jumts un daļēji arī ārsiena, kas 
bija sabrukusi pārslodzes dēļ. Kultūras nama Lielajā zālē tika veikts arī 
kosmētiskais remonts. 

• Tika meklēti vairākkārtēji risinājumi P. Brieža ielas rekonstrukcijas 
finansēšanai. “Lai rūpētos par novada iedzīvotāju drošību, pašvaldība jau 
vairākkārt ir mēģinājusi saņemt finansējumu P. Brieža ielas rekonstrukcijai. Kaut 
arī naudas dalītājiem projekts nav šķitis pietiekami prioritārs, siguldiešiem tas 
tomēr ir ļoti svarīgs. Noteikti turpināsim cīnīties tālāk, lai rastu citu veidu savu 
mērķu īstenošanai,” skaidro Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics. Lai šo projektu 
veiktu pašvaldība bez Eiropas fonu līdzfinansējuma, būtu nepieciešams apmēram 
viens miljons latu. 

Tūrisma nozares attīstība 

• Ar Ziemassvētku vecīša gumijlēkšanas triku no gaisa trošu vagoniņa 2010. gada 
nogalē tika atklāts jaunais Siguldas novada tūrisma zīmols “S!gulda aizrauj”. 
Jaunā zīmola prezentācijas pasākums apliecina Siguldas novada Domes tūrisma 
speciālistu un aģentūras “Frank&Stein” izstrādātā zīmola konceptu, kas pauž 
Siguldas identitāti ar dinamiku, pamanāmību un spēju aizraut. Zīmols “Sigulda 
aizrauj” tiks izmantots novada pašvaldības organizētajās tūrisma mārketinga 



aktivitātēs no 2011. gada, lai veicinātu novada atpazīstamību, ieņēmumus novada 
tūrisma un viesmīlības jomas uzņēmējiem, kā arī palielinātu tūristu skaitu un to 
uzturēšanās ilgumu Siguldas novadā. 

• Sigulda un Rīga vienojās par sadarbību tūrisma veicināšanā, iesaistoties 
projektā “Live Rīga” un popularizējot Rīgu, tostarp arī Siguldu kā partnerpilsētu, 
kā “Eiropas Kultūras galvaspilsētu 2014”. 

• Siguldas novada Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics kopā ar Rīgas mēru 
Nilu Ušakovu, Rīgas uzņēmēju un pašvaldības pārstāvju delegāciju viesojās 
Sanktpēterburgā, kur darba vizītē Krievijas uzņēmējiem, tūroperatoriem un 
pilsētas vadībai prezentēja Siguldas tūrisma iespējas. “Viena no būtiskākajām 
Siguldas novada ekonomiskās attīstības nozarēm ir tūrisms, kas dod ienākumus 
novada uzņēmējiem un, kas būtiski pašvaldībai, nodrošina jaunas darbavietas. 
Man ir svarīgi popularizēt Siguldas novadu kā Krievijas un citu valstu tūristu 
galamērķi, lai nodrošinātu tūristu pieplūdumu, saglabātu un attīstītu darbavietas 
mūsu iedzīvotājiem,” stāsta U. Mitrevics. Savukārt Latvijas ģenerālkonsulātā 
Sanktpēterburgā Siguldas novada Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics tikās 
ar Sanktpēterburgas valdības Fizkultūras un sporta komitejas 
priekšsēdētāju Vjačeslavu Čazovu, lai parakstītu nodomu protokolu par 
projekta “Aktīvajam un sporta tūrismam piemērotas vides izveidošana Voru 
(Igaunija)–Siguldas (Latvija)–Sanktpēterburgas (Krievija) pārrobežu reģionu 
piepilsētās”. Tas paredz vērienīga sporta kompleksa iespējamo attīstību Laurenčos 
ar 90 % Eiropas Savienības finansējumu. 

• Pērn ar Latvijas investīciju un attīstības aģentūru tika noslēgta vienošanās par 
finansējuma piešķiršanu projektam “Velotūrisma maršruta izstrāde un 
veloceliņa izbūve Siguldā”. Martā tika pabeigta tehniskā projekta izstrāde, 
pagaidām gan vēl nav skaidrs, vai šis projekts tiks turpināts, jo nākamā gada 
budžetā vēl tiek meklēti nepieciešamie līdzekļi. Bet projekta “Ar velo pa Vidzemi 
un Dienvidigauniju” ietvaros Siguldas novadā tika uzstādītas 10 jaunas 
velonovietnes. 

Citi svarīgi notikumi 

• Kā ierasts, maija pēdējā nedēļā notika Siguldas novada svētki, kuros ikviens 
varēja baudīt plašu un aizraujošu programmu: tradicionālo svētku gājienu, Ritma 
svētkus, piedalīties sporta spēlēs un vērot lielkoncertu “Spēle labirintā”, 
līdzdarboties radošajās darbnīcās. Vasarā notika tradicionālie festivāli – 
“Kremerata Baltica”, Dailes teātra festivāls un Opermūzikas svētki, bet pirmo 
reizi klausītājus pulcēja Blūza festivāls. 

• Aktīvās atpūtas cienītājus aicināja 20. Vienības velobrauciens, MTB maratona 
posms, pirmais golfa turnīrs “Siguldas kauss”, regbija sacensības, ekstrēmais 
kalnu maratons un citas sporta aktivitātes. 

• Augustā noslēdzās a/s “Laima” un LNT raidījuma “Tautas balss” rīkotais 
konkurss ar mērķi noskaidrot labāko randiņu vietu ārpus Rīgas, pilsētu, kura 
pelnījusi Romantiskākās pilsētas titulu un kurā tiks uzstādīts “Laimas” 
pulkstenis. Par uzvarētāju pēc skatītāju telefonbalsojumā kļuva Sigulda. “Dalība 
konkursā pierādīja, ka cilvēkiem ir mainījušās vērtības – laime vairs nav nauda un 



vara, mūsu laimes formula ir cieņa un mīlestība pret sevi, apkārtējiem un dzimto 
vietu. Paldies visiem, kas atbalstīja Siguldu, atklājot savus mīlas stāstus un 
balsojot. Sigulda IR Mīlestības pilsēta,” gandarīts par uzvaru konkursā ir Siguldas 
novada Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics. 

• Siguldā viesojās Pasaules Bankas prezidents Roberts B. Zēliks, Eiropas 
Savienības attīstības komisārs Andris Piebalgs, Ministru prezidents Valdis 
Dombrovskis un Labklājības ministrs Uldis Augulis. Augstās amatpersonas 
iepazinās ar sociālās dzīves aktualitātēm Siguldas novadā, tikās ar nodarbinātības 
programmas vadītājiem un arī dalībniekiem, tika diskutēts par latvāņu problēmu 
Siguldas pašvaldības teritorijā. 

• Siguldas novadā viesojas Valsts prezidents Valdis Zatlers ar kundzi Lilitu 
Zatleri. 

 
“2010. gadā ir daudz padarīts, un šogad priekšā ir vēl viens smags darba cēliens. Esmu 
gandarīts par mūsu uzņēmējiem, kuri nepadodas šajā krīzes laikā, bet turpina cīnīties par 
pastāvēšanu un darbavietu saglabāšanu mūsu novada iedzīvotājiem. Esmu pārliecināts, ka 
mūsu iedzīvotāji tic, ka kopā mēs spējam padarīt vairāk, ka ir iespēja izķepuroties no 
problēmu pārņemtās Latvijas. Aicinu arī turpmāk strādāt kopā – plecu pie pleca – 
mērķtiecīgi, gudri, ar ticību mūsu iedzīvotāju labākai dzīvei,” uz sadarbību aicina 
Siguldas novada Domes priekšsēdētājs Uģis Mitrevics. 

 


